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Cardos (Agroland): Ne mentinem cu succes în primii zece exportatori de cereale

România se mentine între primii zece exportatori de cereale datorita unor productii record, însa, si

agricultura, ca si celelalte sectoare economice din România, sunt conectate cu tot ceea ce se întâmpla la nivel

global, a afirmat joi Horia Cardos, CEO Agroland, într-o conferinta de specialitate.

 

"Avem, se pare, niste productii record, ceea ce este foarte bine pentru România si pentru fermierii din România. As

vrea cumva sa punem în context global ceea ce se întâmpla în agricultura pentru ca, si agricultura ca si celelalte

sectoare economice din România, sunt conectate cu tot ceea ce se întâmpla la nivel global. Într-adevar, ne

mentinem cu succes în primii zece exportatori de cereale datorita acestor productii fantastice, dar as vrea sa va dau

niste cifre. Pentru al doilea an consecutiv, balanta cerealelor la nivel global este negativa, adica consumam mai

multe cereale la nivel global decât producem în anul respectiv - asta în conditiile în care, în acest an, se prevede un

avans de 3,7% doar la productia de porumb si care reuseste cumva sa mentina într-un echilibru precar, dar totusi la

nivel negativ aceasta balanta", a mentionat Horia Cardos, în cadrul conferintei 'ZF Agribusiness 2021. Anul

productiilor istorice.'

 

Acesta a subliniat ca "astazi, daca vorbim de luna septembrie - fiindca acest indice se publica lunar, indicele FAO

al pretului alimentelor este la maxim istoric", la fel si indicele pretului fertilizantilor.

 

"Anterioarele maxime au fost în 2008, când pretul barilului de petrol a fost la un maxim de 145 de dolari. În

aceasta toamna am avut cred ca 83 sau 84 si acesti indici se afla într-o accelerare. Deci, pentru 2022, vom avea cel

mai mare pret la alimente la nivel global, cel mai mare pret la fertilizanti la nivel global si, probabil, cel mai mare

deficit din punct de vedere a balantei cerealelor la nivel global", a adaugat seful Agroland.

 

Cardos a subliniat ca, "peste toate acestea, a mai aparut un jucator important - si anume producatorii de bioetanol."

Astfel, de la începutul lunii, producatorii mari din Germania au extras din piata 2 milioane de tone de porumb din

Europa Centrala, în principal Ungaria si Slovacia.

 

"În mod normal, aceste cantitati de porumb erau destinate zootehniei. Este un context foarte dinamic, cu preturi în

crestere atât la cereale, cât si la inputuri, dar, datorita în principal cresterii consumului în tarile din Asia vom vedea

deficite pe zona de cereale. Ce va însemna asta? Ca tarile puternice, probabil primele 20 de pe glob vor începe sa

stocheze si, previziunea FAO (Organizatia Natiunilor Unite pentru Alimentatie si Agricultura, n.r.), care este un

organism al ONU, este ca în 2022-2023 sa asistam la criza alimentara. Sigur, nu se va întâmpla peste tot în lume,

dar vor fi zone întregi, tari, care vor avea deficit de hrana. Astazi este putin probabil", a mai spus Horia Cardos.

 

Referindu-se la zootehnie, seful Agroland a precizat ca, din cauza pestei porcine africane, anul trecut si la

începutul acestui an, China a fost importator net, iar producatorii europeni si americani au reusit sa satisfaca

aceasta cerere.

 

"Între timp, chinezii au reusit sa îsi refaca stocul de material de reproductie si încep sa renunte la marile contracte

de import, ceea ce duce la un pret foarte mic în piata la producatorii de porci. Din fericire, desi ar trebui sa spunem

din nefericire, România este importator net. Astfel, 85% din consumul de carne de porc este importat si, în felul

acesta, spunem ca producatorii români nu sunt foarte afectati. Acestea sunt niste cifre care ar trebui sa ne ridice

niste semne de întrebare", a mai spus Cardos.

 

Totodata, seful Agroland a subliniat ca "50% din necesarul de alimente în Romania astazi se importa."

 

"Putina lume stie, pentru ca nu au fost informatii publice, anul trecut, în primavara, aproape 48 de ore Ungaria nu a

permis tranzitul camioanelor, iar 48 de ore supermarketurile sa nu fie aprovizionate a fost foarte, foarte dur.
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Informatia aceasta nu putea fi facuta publica pentru ca panica existenta deja era mult amplificata. Sigur, trebuie sa

începem de undeva. Investitia în zootehnie este foarte importanta si prioritara din punctul meu de vedere.

Siguranta alimentara a Romaniei poate fi pusa în pericol. Daca cineva opreste, timp de o saptamâna, importurile de

alimente, avem o foarte mare problema", a mai spus Horia Cardos
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